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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 05.04.2024 

Číslo: 04630/2024/ORRUPaSI-13580 

Vybavuje: Ing. arch. Peter Serfözö 
e-mail: peter.serfozo@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 178 

  

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 9. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 03.04.2024 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2023 

4. I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 

5. Koncepcia rozvoja sociálnych služieb v Košickom samosprávnom kraji na roky 2024 – 

2026 

6. Návrh VZN KSK o zriadení Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26, 

Michalovce 

7. Koncepcia uplatnenia SMART princípov v rozvoji verejných politík/služieb Košického 

samosprávneho kraja 2020+ 

8. Stratégia rozvoja cyklistickej dopravy a cykloturistiky v Košickom kraji (obdobie 2022 – 

2027 – 2030)                                       

9. Informatívna správa o participácii KSK v projekte „Knowledge Transfer for Widened EU 

Excellence in Advanced Green Technologies, Sustainability and Research Management“, 

program HORIZON CSA, výzva HORIZON-WIDERA-2023-ACCESS-02 

10. Informácia Oddelenia územného plánovania a životného prostredia o obstarávaní ÚPN 

VÚC Košický kraj- Zmeny a doplnky č. 6/2024 

11. Návrhy, podnety a požiadavky 

12. Rôzne 

13. Záver 
 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák privítal členov komisie a zhodnotil stav 11 prítomných 

členov komisie. Privítal hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka riaditeľa úradu Košického 

samosprávneho kraja JUDr. Borisa Bilčaka a  zástupcu riaditeľa KSK Ing. Róberta Gimu. 
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Predseda komisie upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu 

výlučne pre potreby zhotovenia zápisnice.  

Program rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom, materiál 

na prerokovanie bol zverejnený na digitálnom zastupiteľstve.  

Predseda pristúpil k schváleniu programu rokovania, členom komisie zároveň umožnil podať 

návrh na doplnenie bodu do programu rokovania, čo nikto z prítomných nevyužil. 

 

Diskusia: 

K bodu č.1 diskusia neprebehla. 

 

Uznesenie 8/2024 :  

Komisia územného plánovania a životného prostredia schvaľuje program 9. rokovania 

komisie bez zmeny. 

 

Hlasovanie č. 1:  

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

 

K bodu č.2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Materiál predstavila Ing. Marcela Ondová PhD. 

 

Priebežná informácia o riešení znečisteného ovzdušia (Cementáreň Turňa nad Bodvou): 

Dodávateľ na poskytnutie služby bol vysúťažený, verejné obstarávanie je toho čašu aktuálne 

predložené na ex post kontrolu na Envirofonde. Zároveň bol oslovený dodávateľ, 

ktorý predložil harmonogram prác so začiatkom 04/2024 a ukončením k 31.07.2024. 

 

Diskusia:  Diskusia k bodu neprebehla 

 

Uznesenie č. 9/2024:  

Komisia územného plánovania a životného prostredia berie na vedomie kontrolu plnenia 

podnetov a požiadaviek. 

 

Hlasovanie č. 2:  

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č. 3 

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2023 

 

Vyjadrenie: materiál predstavil: Ing. Róbert Gima  (poverený riadením odboru financií) a Ing. 

Kvetoslava Lipovská (vedúca referátu rozpočtu) 

 

Bol predstavený materiál, týkajúci sa Záverečného účtu KSK za rok 2023, podrobne boli 

vysvetlené všetky informácie týkajúce sa zostatkov finančných prostriedkov a ich možnosti 

využitia v roku 2024. 
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Diskusia: 

Do diskusie sa nikto nezapojil 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 10/2024 : 
Komisia územného plánovania a životného prostredia: 

B) odporúča schváliť 

1. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2023 a  súhlasí s celoročným 

hospodárením 

b e z        v ý h r a d 

  

2. Celkový prebytok rozpočtového hospodárenia vo výške 26 347 969 € a jeho prevod 

do peňažných fondov nasledovne:       

                                         

a) Prídel do rezervného fondu                                                                            6 200 000 € 

 

b) Prídel do fondu na výdavky a výdavkové finančné operácie                     20 147 969 € 

 

3. Použitie fondu na výdavky a výdavkové finančné operácie na dofinancovanie investičných 

akcií schválených v Zastupiteľstve KSK v predchádzajúcich rokoch, ale k 31. 12. 2023 ne-

ukončených, resp. neuhradených                                          1 330 568 € 

 

 

Hlasovanie č. 3:  

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 4 : 

I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 

 

Vyjadrenie:   

materiál predstavil: Ing. Róbert Gima  (poverený riadením odboru financií) a Ing. Kvetoslava 

Lipovská (vedúca referátu rozpočtu) 

Na komisii bola podrobne vysvetlená I. úprava rozpočtu KSK na rok 2024, jeho jednotlivé 

položky a prerozdelenie financií. 

 

Diskusia: 

Diskusia k bodu neprebehla 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 11/2024:  

Komisia územného plánovania a životného prostredia odporúča schváliť 
 

a) Úpravu bežného rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 takto: 
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zvýšiť bežné príjmy  o    3 894 251 € 

 

zvýšiť bežné výdavky o   6 233 030 € 

 

 

b) Úpravu kapitálového rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 takto: 

 

zvýšiť kapitálové príjmy o       962 815 € 

 

zvýšiť kapitálové výdavky o    1 670 415 € 

 

 

c) Úpravu finančných operácií Košického samosprávneho kraja v roku 2024 takto: 

 

zvýšiť príjmové finančné operácie  o        3 046 379 € 

 

Hlasovanie č. 4:  

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu 5: 

Koncepcia rozvoja sociálnych služieb v Košickom samosprávnom kraji na roky 2024 – 

2026 

 

Vyjadrenie: 

Materiál predniesla Ing. Agáta Šafráneková z Odboru  sociálnych vecí. Odbor sociálnych vecí 

vypracoval návrh koncepcie rozvoja sociálnych služieb v KSK v súlade s platnou legislatívou 

o sociálnych službách a v súlade s prijatými záväznými prioritami, ktorý je toho času 

v pripomienkovanom konaní. Materiál pozostáva z analýzy súčasného stavu a strategickej 

časti zahŕňajúcu SWOT analýzu a hospodárne využívanie verejných finančných zdrojov 

a mechanizmus realizácie. 

 

Diskusia:  

K bodu diskusia neprebehla 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie.  

 

Uznesenie č. 12/2024: 

Komisia územného plánovania a životného odporúča schváliť Koncepciu rozvoja sociálnych 

služieb v Košickom samosprávnom kraji na roky 2024 – 2026 

 

Hlasovanie č. 5:   

Prítomní: 11 

Za: 11     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu 6: 

Návrh VZN KSK o zriadení Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia Ľudovíta Štúra 26, 

Michalovce. 

 

Vyjadrenie: 

Bod predstavili RNDr. Ivana Péchyová a Ing. Henrieta Kubová z odboru školstva. Materiál je 

následným krokom po zaradení školy do siete školských zariadení, ktoré vydalo Ministerstvo 

školstva k 1.9.2024. 

 

Diskusia: 

K bodu diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 13/2024: 

Komisia územného plánovania a životného prostredia odporúča schváliť Všeobecne záväzné 

nariadenie Košického samosprávneho kraja o zriadení Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, 

Ľudovíta Štúra 26, Michalovce. 

 

Hlasovanie č 6:  

Prítomní: 11 

Za: 11    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 7: 

Koncepcia uplatnenia SMART princípov v rozvoji verejných politík/služieb Košického 

samosprávneho kraja 2020+ 

 

Vyjadrenie: 

Materiál predstavila Ing. Marcela Ondová PhD., a Ing. Martin Pukančík. Dokument bol 

vytvorený a dodaný externou firmou pod projektom Inteligentnejší Košický kraj v programe 

Efektívna verejná správa. Dokument je rozdelený na tri nosné časti. Analytická časť, 

strategická časť a strategické dokumenty kraja. Ciele SMART koncepcie- analýza súčasného 

stavu, identifikácia výziev a úzkych miest a návrh SMART riešení úzkych miest (napríklad 

limitované kompetencie kraja). Koncepcia je širokospektrálna a pokrýva väčšinu dôležitých 

oblastí. V rámci interných procesov prebieha  napríklad digitalizácia úradu KSK, tiež v rámci 

SMART koncepcie.  

Digitálny územný plán je v SMART koncepcii zastúpený v rámci regiónu aj obcí. Toho času 

je na webovej stránke znázornená digitálna verzia územného plánu v rastrovej podobe. Nová 

stavebná legislatíva platná od 1.4.2024 priamo podporuje digitalizáciu územnoplánovacích 

podkladov. Cieľom Košického kraja je plne digitalizované spracovanie územného plánu 

regiónu. 

 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili RNDr. Martin Smrčo, Ing. Marcela Ondová PhD., Mgr. Ing. Miloš 

Ihnát, Ing. Milan Lesňák, 
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Témy diskusie: 

− zelené opatrenia a výsadba stromov pri cestách 

− problémy s údržbou stromov 

− možnosti spolupráce s obcami pri údržbe prícestnej zelene 

− prícestná zeleň v katastri obce Jasov a jej údržba 

 

Uznesenie č. 14/2024: 

Komisia územného plánovania a životného prostredia odporúča schváliť Koncepciu 

uplatnenia SMART princípov v rozvoji verejných politík/služieb Košického samosprávneho 

kraja 2020+. 

 

Hlasovanie č.7:  

 

Prítomní: 11 

Za: 11   Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

Prichádza jeden člen komisie ÚPaŽP Ing. Iveta Rušinová 

K bodu 8: 

Stratégia rozvoja cyklistickej dopravy a cykloturistiky v Košickom kraji (obdobie 2022 – 

2027 – 2030)     

Odchádza jeden člen komisie ÚPaŽP Ing. Jakub Špilár 

Vyjadrenie: 

Materiál predstavila Ing. Viera Štupáková, Ing. Angelika Theinerová. Na komisii bol 

predstavený dokument Stratégia rozvoja cyklistickej dopravy a cykloturistiky v Košickom 

kraji a jeho dopady na rozvoj cykloturistiky v regióne. Stratégia má 3 základné časti: 

analytická časť s vyhodnotením súčasného stavu cyklodopravy, metodická časť ktorá 

metodicky prepája cyklodopravu s inými časťami dopravy a strategická časť ktorá nastavuje 

plány a výhľady do najbližších rokov. Návrh stratégie sa pri príprave riadil 5 princípmi: 

priamosť, plynulosť, atraktivita trasy, bezpečnosť a komfort. Ciele stratégie - zvýšenie počtu 

cyklistov, ich bezpečnosť a návrh prepojenia cyklotrás s inými druhmi dopravy. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili Mgr. Ing. Miloš Ihnát, Ing. Viera Štupáková, Ing. Angelika Theinerová 

Témy diskusie: 

- lávka cez Hornád 

- cyklotrasy na Zemplínskej Šírave 

 

Uznesenie č. 15/2024: 

Komisia územného plánovania a životného prostredia odporúča schváliť Stratégiu rozvoja 

cyklistickej dopravy a cykloturistiky v Košickom kraji (obdobie 2022 – 2027 – 2030), s 

povinnosťou bezodkladne zapracovať obsah záverečného stanoviska z posúdenia 

strategického dokumentu, prihliadať na podmienky prijatia strategického dokumentu a 

zohľadniť výsledky záverečného stanoviska z posudzovania vplyvov na životné prostredie. 

 

Hlasovanie č.8:  

 

Prítomní: 11 

Za: 11   Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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Odchádzajú dvaja členovia RNDr. Martin Smrčo a JUDr. Timea Sotáková  

 

 

 

K bodu 9: 

Informatívna správa o participácii KSK v projekte „Knowledge Transfer for Widened 

EU Excellence in Advanced Green Technologies, Sustainability and Research Manage-

ment“, program HORIZON CSA, výzva HORIZON-WIDERA-2023-ACCESS-02. 

 

Vyjadrenie: 

Materiál predstavila Ing. Marcela Ondová PhD. Do tohto projektu je KSK zapojený spolu 

s TUKE, Baníckou fakultou. Projekt je zameraný na upevňovanie spolupráce so zahraničnými 

aj domácimi vzdelávacími a vedeckými inštitúciami v oblasti ekologicky udržateľnej ťažbe. 

V programových výzvach Horizon je potrebné byť najskôr partnerom, z tohto dôvodu je KSK 

je v projekte partnerom TUKE, čo neskôr umožní Košickému kraju zapájať sa do veľkých 

výziev hlavne pre čerpanie zdrojov neskôr určených  pre vodíkové údolie. 

 

Hlasovanie č.9:  

 

Prítomní: 9 

Nebola prítomná nadpolovičná väčšina a Komisia nebola uznášania schopná o návrhu sa 

nehlasovalo. 

 

 

K bodu 10: 

Informácia Oddelenia územného plánovania a životného prostredia o obstarávaní ÚPN 

VÚC Košický kraj- Zmeny a doplnky č. 6/2024 

 

Vyjadrenie: Materiál predstavil Ing. arch. Peter Serfözö vedúci Referátu územného plánovania 

a strategických investícií.  

Úrad KSK, ako orgán územného plánovania začal proces obstarávania Zmien a doplnkov č. 

6/2024 vyvesením na úradnej tabuli úradu KSK a zverejnením Oznámenia o začatí na 

webovej stránke KSK. Dôvodom na začatie sú požiadavky vyplývajúce z preskúmania 

a požiadavky, ktoré vyplynuli z územia počas spracovania Zmien a doplnkov č. 5/2022. 

Proces ZaD 6/2024 bol začatý pred platnosťou novej legislatívy o územnom plánovaní preto 

sa na neho primerane použijú ustanovenia Zákona č. 50/1976 ale s prihliadnutím aj na novú 

legislatívu, Zákon č.200/2022 platnú od 1.4.2024. Predpoklad schválenia čistopisu 

územnoplánovacej dokumentácie je september 2025 

 

 

Hlasovanie č.10:  

 

Prítomní: 9 

Nebola prítomná nadpolovičná väčšina a Komisia nebola uznášania schopná, o návrhu sa 

nehlasovalo 
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K bodu 11:  

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Návrh JUDr. Beáty Zemkovej: Prekontrolovať dochádzku na Komisie a identifikovať členov, 

ktorý sa na rokovaniach nezúčastňujú. 

 

 

K bodu  12: 

Rôzne 

 

Nová organizačná štruktúra na Odbore regionálneho rozvoja. 

Informáciu predniesol Ing. arch. Peter Serfözö. Vo februári prebehla na úrade KSK organizač-

ná zmena, Odbor regionálneho rozvoja sa rozdelil na 6 referátov. Medzi nimi sú aj Referát 

územného plánovania a strategických investícií, ktorého vedúcim je Ing. arch. Peter Serfözö 

a Referát životného prostredia ktorého vedúcou je Ing. Marcela Ondová PhD. 

 

 

K bodu 13: 

Záver:  
 

Predseda Komisie Ing. Milan Lesňák konštatoval, že program 9. rokovania Komisie ÚPaŽP 

bol vyčerpaný a poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. arch. Peter Serfözö                                                              

tajomník komisie 

 

...................................................... 

Ing. Milan Lesňák  

predseda komisie 

 


